
OKÜ ve Osmaniye Belediyesi'nden
işbirliği protokolü

Osmaniye İl Su Kurulu Toplan-
tısı, Vali Yardımcısı Aziz Onur
Aydın başkanlığında gerçek-
leştirildi. Katılımcılara, Ulusal ve
İl Su Verimliliği Planları
çerçevesinde yapılan çalışmalar
hakkında bilgi verildi.� Sayfa 3’de

AKPartiMKYKÜyesi, Kül-
tür ve Sanat Politikaları Baş-

kan Yardımcısı İsmail Kaya, 7
Ocak Engelliler Spor Kulübünü
ziyaret e�i.

Osmaniye Korkut Ata Üni-
versitesi (OKÜ) ile Osma-

niye Belediyesi, bilimsel, sosyal,
kültürel, sanatsal ve sportif alan-
larda iş birliğini güçlendirmek
amacıyla önemli bir adım a�ı.

� Sayfa 3’te...

� Sayfa 3’de...

Yapımına başlanan konutların neredeyse
tamamı bitti

AKDENIZ“Basın;
Milletin Ortak Sesidir.”
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Osmaniye Belediye Başkanı İbrahim Çenet, sosyal medya hesabından yaptığı açıkla-
mada, deprem sonrası kurulan Konteyner Kent'in 20 Haziran 2025 itibarıyla kaldırı-

lacağını belir�i. Başkan Çenet, bu kararın İçişleri Bakan Yardımcısı Münir Karaloğlu
başkanlığında gerçekleştirilen Afet Koordinasyon Toplantısı'nda alındığını belir�i.

� Sayfa 3’de...

Osmaniye Valisi Dr. Erdinç Yılmaz, Türk TelekomHizmet binası ile Osmaniye Belediyesi
Hizmet binası arasındaki Esenevler rezerv yapı alanında incelemelerde bulundu. Vali Yıl-

maz incelemelerinin ardından yaptığı açıklamada, “Burada 45 adet 3+1 konut ve 79 adet işyeri ya-
pılıyor. Şu anda %25 ilerleme sağlandı, yapımı hızla devam ediyor. İnşallah 6 Aralık 2025
tarihinde teslimi gerçekleşecek.EmlakKonut vasıtasıyla yapılan konutlarımız ve işyerlerimizOs-
maniye'mize yakışır, estetik, şehrimize değer katacak nitelikte. Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığımıza çok teşekkür ediyoruz. � Sayfa 5’te...

İçişleri Bakan Yardımcısı Münir Karaloğlu, Osmaniye'de çeşitli ziyaret ve
incelemelerde bulundu.Karaloğlu, Osmaniye Valisi Erdinç Yılmaz'ı maka-

mında ziyaret ederek ken�eki çalışmalarla ilgili bilgi aldı.Daha sonra merkeze
bağlı Issızca köyüne geçen Karaloğlu, burada TOKİ tarafından inşa edilen evine
yerleşen bir aileyi ziyaret e�i.Karaloğlu, ziyaretinin ardından gazetecilere yaptığı
açıklamada, 6 Şubat 2023'teki depremlerden etkilenen Osmaniye'de yapımına
başlanan konutların neredeyse tamamının bitirildiğini söyledi.Osmaniye'de ku-
raları çekilen konutlarda vatandaşların oturmaya başladığını belirten Karaloğlu,
son hak sahibi evine yerleşene kadar çalışmaya devam edeceklerini dile ge-
tirdi.Karaloğlu, Issızca köyünün ardından kent merkezinde rezerv alanlarda in-
celemelerde bulundu.Bakan Yardımcısı Karaloğlu, AFAD Koordinasyon
Merkezi'nde basına kapalı yapılan koordinasyon toplantısına başkanlık e�i.Ka-
raloğlu'na, ziyaretlerinde Vali Erdinç Yılmaz, AK Parti Osmaniye Milletvekili
Seydi Gülsoy, Belediye Başkanı İbrahim Çenet ile kurum müdürleri eşlik e�i.

Kaynak: Valilik

AK Partili Kaya’dan 7 Ocak
Engellilere ziyaret

79 işyeri ve 45 konutun yapımı sürüyor

Konteyner kent,
Millet Bahçesi oluyor

Türkiye Kültür ve Sanat Ya-
rışmalarınınOsmaniye İl Fi-

nali Galası, Korkut Ata Üniversitesi
15 Temmuz Şehitler Amfisinde
büyük bir katılımla yapıldı.Prog-
ramda konuşan Osmaniye Gençlik
ve Spor İl Müdürü Yusuf Çebi, sa-
natın toplumun gelişimindeki öne-
mine dikkat çekerek şunları söyledi:
"Gençlik ve Spor Bakanlığımızın ön-
cülüğünde gerçekleştirdiğimiz Tür-
kiye Kültür ve Sanat Yarışmaları,

kültürümüzü yaşatma, sanata yön
verme ve gençlerimizin içindeki
cevherleri ortaya çıkarma açısından
büyük önem taşımaktadır. Sanat;
duyguların dili, toplumun aynası ve
gençliğin kendini ifade etmesinin en
zarif yollarından biridir. Şiirden ti-
yatroya, sesten bilgiye kadar uzanan
bu zengin içerik, gençlerimizin ne
kadar yetenekli, vizyon sahibi ve
kültürüne sahip bireyler olduğunu
bir kez daha gözler önüne sermiştir.

� Sayfa 5’te...

Kültür ve Sanat Yarışmaları İl Finali yapıldı

Yeraltı ve yerüstü
su kalitesi konuşuldu
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Osmaniye Beledi-
yesi Kültür ve Sos-
yal İşler
Müdürlüğü koordi-
nesinde düzenlenen
kitap okuma etkin-

liğinde, kitapsever-
ler Millet Bahçe-
si’nde bir araya
geldi. Etkinliğe ka-
tılan vatandaşlar,
yaklaşık bir saat bo-

yunca hep birlikte
kitap okuyarak ke-
yifli vakit geçirdi.
Başkan İbrahim
Çenet de Katıldı
Kitap okuma etkin-

liğine katılanOsma-
niye Belediye Baş-
kanı İbrahimÇenet,
vatandaşlarla bir-
likte kitap okudu.
Etkinlik sonrası bir
açıklama yapan
Çenet, kitapların
haya�aki önemine
vurgu yaparak,
"Her kitap bizlere
yol gösteren fener-
dir, önümüze ışık
tutan akıl hocasıdır"
ifadelerini kullandı.
Kitapseverlerden
Etkinliğe Büyük İlgi
Etkinlik, her yaştan
kitapseverin katılı-
mıyla renklendi.

Katılımcılar, böyle
organizasyonların
okuma alışkanlığını
artırdığını ve top-
lumsal birlikteliği
güçlendirdiğini be-

lirterek, Osma-
niye’deki etkinliğin
devamını diledikle-
rini ifade e�iler.

Osmaniye
Belediyesi

Osmaniye’nin
Kadirli ilçesinde ya-
pılanHuzurevi Yaşlı
Bakım ve Rehabili-
tasyon Merkezi in-
şaatında sona
gelindi.

106 yataklı Hu-
zurevi inşaatında in-
c e l e m e l e r d e
bulunan Kadirli ilçe
Kaymakamı Erdinç
Dolu, yetkililerden
bilgi aldı.

İnşaatın tamam-
lanması ile birlikte
sosyal donatılarıyla
ihtiyaçlara cevap ve-
recek olan Huzur-
evinde sona
yaklaştıklarını söy-
leyen Kaymakam
Dolu " 32 dönüm
arazi üzerinde yapı-
lan ve 10 bin m2 ka-
palı alanı ile gayet
büyük ve hizmet
amaçları karşılayan

huzur evimizde 106
büyüğümüz Tek ve
çift kişilik odala-
rında huzur ve

güven içinde kalabi-
lecek" dedi.

Kaynak:İlçe
Kaymakamlık

Kadirli Huzurevinde sona gelindi

Milli Eğitim Ba-
kanlığı tarafından
düzenlenen 1. Ulus-
lararası Eğitim Kon-
gresi’nde, Düziçi
Bilim ve Sanat Mer-
kezi matematik öğ-
retmeni Hatice
Yarpuz’un koordi-
natörlüğünü üstlen-
diği “Matematikle
Dönüştür, Geomet-
riyle Koru: Pet Şişe-
lerden Hayvan
Kulübeleri” projesi
büyük ilgi gördü.

Türkiye Yüzyılı
Maarif Modeli te-
ması çerçevesinde
yürütülen projede,
atık pet şişeler ileri
dönüşüm yönte-
miyle değerlendiri-
lerek sokak
hayvanları için sıcak
ve korunaklı kulübe-
ler üretildi. Düziçi
Belediyesi ve Hay-
van Dayanışma ve
İyileştirme Derneği
(HayDiSev) iş birli-
ğiyle hayata geçiri-

len proje, gönüllüler
ve dernek üyelerinin
katılımıyla gerçek-
leşti.

Çevre Bilinci ve
YaşamHakkına

Dikkat
Etkinlik sırasında

yalnızca bir proje ha-
yata geçirilmekle ka-
lınmadı; aynı
zamanda çevre bi-
linci ve sokak hay-
vanlarının yaşam
hakkı konularında
da farkındalık oluş-

turuldu. İlçe Emni-
yet Müdürlüğü’nün
atık kâğıt desteği ve
çok sayıda gönüllü-
nün emeğiyle şekil-
lenen bu anlamlı
çalışma, doğaya
katkı sağlarken sa-
hipsiz dostlarımıza
umut oldu.

Ulusal Başarı:
BronzMadalya

ile Taçlandı
Başarıları bu-

nunla sınırlı kalma-
yan proje,

TÜMMİAD tarafın-
dan düzenlenen “1
Fikir 1 Akdeniz” ya-
rışmasında bronz
madalya kazanarak
büyük bir gurur
kaynağı oldu. Bu
ödül, bilim, gönüllü-
lük ve doğaya du-
yarlılığı temel alan
ekibin doğru yolda
olduğunun somut
bir göstergesi olarak
değerlendirildi.

Bilim, Sanat ve
Gönüllülükle Umut

Yaratmaya Devam
Proje lideri Ha-

tice Yarpuz ve ekibi,
sürdürülebilir bir
gelecek için küçük
adımların büyük de-
ğişimler yaratabile-
ceğine olan inançla,
bilim, sanat ve gö-
nüllülüğü harman-
layarak sokak
hayvanlarına umut,
çevreye ise nefes ol-
maya devam ede-
ceklerini belir�i.

Düziçi Bld.

Matematik ve geometriyle sokak hayvanlarına sıcak yuva

AKP Parti Os-
maniye Milletvekili
ve TBMM İnsan
Haklarını İnceleme
Komisyonu Başkanı
Derya Yanık, Ak-
yurt Geri Gön-
derme Merkezi’nde
incelemelerde bu-
lundu.

Derya Yanık,

bazı milletvekilleri-
nin de katıldığı zi-
yare�e merkezin
işleyişine dair bilgi
aldı, geri gönderme
süreçlerinde karşı-
laşılan sorunları,
çözüm önerilerini
ve sahadaki uygula-
maları dinledi.

Göç meselesinin

insani boyutu gör-
mezden gelinerek
yönetilemeyeceğini
ifade eden Derya
Yanık, şunları kay-
de�i:

“Bu merkezleri-
miz, düzensiz göç-
menlerin ülkelerine
geri gönderilmeleri
süreçlerinde önemli
bir görev üstlen-
mektedir. Ancak
şunu özellikle ifade
etmek isterim ki;
göç meselesi yal-
nızca bir güvenlik,
bir sınır yönetimi
meselesi değildir.
Bu konu aynı za-
manda insan onu-
runun, insan
haklarının, vicdanın

konusudur. Hangi
statüde olursa
olsun, her insan do-
ğuştan sahip ol-
duğu haklarla
insandır ve bu hak-
ların korunması,
gözetilmesi devlet-
lerin en temel yü-
kümlülüklerinden
biridir. Bu süreçle-
rin insan haklarına
saygılı, şeffaf ve de-
netlenebilir bir şe-
kilde yürütülmesini
son derece önemsi-
yoruz. Biz biliyoruz
ki insan onurunu
gözetmeyen hiçbir
uygulama, insan
hakları perspekti-
fiyle izah edilemez”

Derya Yanık,

İnsan Haklarını İn-
celeme Komisyonu
olarak bu süreçlerin
hukuki zeminde,
insan haklarına
uygun biçimde yü-
rütülmesini sağla-
mak, eksiklikleri
tespit etmek ve bun-
ların giderilmesi
için takipçi olmak
olduğunu hatırla�ı.

Derya Yanık,
“Göç meselesi, in-
sani boyutu gör-
mezden gelinerek
yönetilemez. Bizler
hem bu süreçlerin
etkinliğini artırmak
hem de insan onu-
runu esas almakla
sorumluyuz. Ko-
m i s yonumuzun

yaklaşımı da tam
olarak budur. Her
bir başvuruyu, her
bir insan hikâyesini
dikkatle dinliyor,
her bir sorunun çö-
zümünün takipçisi
oluyoruz. Bu vesi-
leyle, başta İçişleri
Bakanımız Sayın
Ali Yerlikaya olmak
üzere, Göç İdaresi
Başkanlığımıza ve
Akyurt Geri Gön-
derme Merkezi’nde
görev yapan, bu zor
süreçlerde büyük
bir özveriyle çalışan
tüm personelimize
teşekkür ediyorum”
ifadelerini kullandı.

Gonca Deniz
Karaçam

Millet Bahçesi'nde Kitapseverler Bir Araya Geldi

Komisyon, Geri Gönderme Merkezini ziyaret etti

Diyarbakır'da Türk Kızı-
lay Sur Şube Başkanlığınca ha-
yata geçirilen proje sayesinde
kadınların üreteceği fideler
çiftçilere de yetimlere de katkı
sunacak.

Türk Kızılay Sur Şubesi,
kadınları tohum, bitki ve top-
rakla buluşturmak, sebze fi-
desi üretimini teşvik etmek,
çiftçilerin ve gençlerin tarımsal
bilgi ve becerilerini geliştirerek
ekonomik kalkınmaya ve is-
tihdama katkı sağlamak ama-
cıyla "Serada Fide
Yetiştiriciliği ve İstihdam Pro-
jesi"ni hayata geçirdi.

Proje kapsamında GAP
Uluslararası Tarımsal Araş-
tırma ve EğitimMerkezindeki
(GAPUTAEM) 400metrekare-
lik sera yeniden dizayn edile-
rek modern hale getirildi.

Ev kadını ve meslek sahibi
olanlar ile öğrencilerin yer al-
dığı 150 kadın ve genç, 2 ay
boyunca teorik ve pratik eği-
tim alacak, 5 çeşit sebze tohu-
munu fideye dönüştürecek.

Projenin tamamlanmasının
ardından serada yetiştirilen 10
bin fide çiftçilere ücretsiz da-
ğıtılacak, satışı yapılacak 5 bin
fidenin geliri de yetimler yara-
rına kullanılacak.

Verilen eğitimin ardından
onaylı sertifika alacak kadın-
lar, meslek sahibi olmanın
yanı sıra yetimlere katkı sağla-
yacak bir projeye de katkı su-
nacak olmaktan memnun.

"Ev kadınları yeni bir
meslek edinecek"

Türk Kızılay Sur Şube Baş-
kanı Gülhan Sönmez,AAmu-
habirine, Türk Kızılay Genel
Merkezine sunduklarını pro-
jelerinin kabul edildiğini söy-
ledi.

Sera yoluyla fide yetiştirici-
liğini yaygınlaştırmayı amaç-
ladıklarını anlatan Sönmez,
yaklaşık 150 kadın ve genç
kursiyere uygulamalı ve teo-
rik olarak serada fide yetiştiri-
ciliğini öğreteceklerini belir�i.

Proje kapsamında 4 böl-
meli 400 metrekarelik serayı
dizayn edip modern aletlerle
dona�ıklarını ifade eden Sön-
mez, serada kadınlara fide ye-
tiştiriciliği, seracılık teknikleri
ve sürdürülebilir tarım uygu-
lamaları hakkında teorik ve

pratik eğitimler verildiğini
kayde�i.

Sönmez, "Projemiz kapsa-
mında eğitim görecek 150
kadın serada modern bir şe-
kilde fide yetiştiriciliğini öğre-
nip ekonomik
bağımsızlıklarını kazanabile-
cek ayrıca Halk Eğitimi Mer-
kezi ile yaptığımız koordineli
çalışma sonucuda eğitimin ar-
dından kursiyerlerimize serti-
fika verilecek. Bu sertifikalarla
tarımsal projelere başvurduk-
larında ek puan alacak ve bu
sayede kendi iş yerlerini kura-
bilecekler." dedi.

Proje süresince 10 kadını
serada geçici olarak istihdam
e�iklerini anlatan Sönmez, ka-
dınların bu süre zarfında aile
bütçelerine de katkı sağladık-
larını belir�i.

Sönmez, "Ev kadınları bu-
radaki eğitimin ardından
sebze fidesi üretmeyi öğrenip
yeni birmeslek edinecek. Yak-
laşık 10 bin fide üretip büyük
bir kısmını çiftçilerimize dağı-
tacağız ayrıca 5 bin fideyi ye-
timler yararına satışa sunmayı
planlıyoruz. Bu sayede kadın-
lar yeni bir meslek edinecek,
yetim çocuklarımıza destek
sağlayacağız." diye konuştu.

"Mesleğime
katkı sunacak"

Projede yer alan aşçı Ayla
Aslan Polat da yetiştirdiği
ürünlerle topraktan sofraya
ulaşacak lezzetli yemekler ya-
pacağını belir�i.

Tarımı ve toprağı sevdiğini
anlatan Polat, "Bu üretim sağ-
lıklı ürün yetiştiriciliği anla-
mında mesleğime katkı
sunacak. Üre�iğimiz fidelerin
çiftçilere katkı sunması ve ye-
timlere gelir olması bizimutlu
ediyor." ifadelerini kullandı.

Kızılay gönüllüsü Kadriye
Kurt da eğitimin çok verimli
geçtiğini anla�ı.

Kurt, "Eğitimden sonra
bize sertifika verilecek. Dikti-
ğimiz fideler ileride çiftçilere
ücretsiz verilecek ve yetim ço-
cuklarımıza katkı sunacak."
dedi. Üniversite sınavına ha-
zırlanan İlknur Şemin isemes-
lek edinmek amacıyla bu
projeye başvurduğunu ve eği-
tim aldığını söyledi.

Kaynak: AA

Kadınların üreteceği fideler çiftçilere
de yetimlere de katkı sunacak
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Osmaniye Bele-
diye Başkanı İbra-
him Çenet, sosyal
medya hesabından
yaptığı açıklamada,
deprem sonrası ku-
rulan Konteyner
Kent'in 20 Haziran
2025 itibarıyla kaldı-
rılacağını belir�i.

BaşkanÇenet, bu
kararın İçişleri
Bakan Yardımcısı
Münir Karaloğlu
başkanlığında ger-
çekleştirilen Afet
Koordinasyon Top-
lantısı'nda alındığını
belir�i. Toplantıya
Osmaniye Valisi,

milletvekilleri, il ve
bölge müdürleri,
kaymakamlar ve
Cumhur İ�ifakı il
başkanları da katı-
lım sağladı.

Yapılan değer-
lendirmeler sonu-
cunda, Osmaniye'de
inşa edilen 11 bin
deprem konutunun
tamamlanma aşa-
masına gelinmesiyle
birlikte Konteyner
Kent'in kaldırılma-
sına karar verildi.

Başkan Çenet,
Konteyner Kent'in
bulunduğu alanın,
olası bir afe�e top-

lanma alanı olarak
da kullanılabilecek
"KaraçayMillet Bah-
çesi" olarak düzenle-
neceğini duyurdu.
Bu proje ile hem
depremzedelerin
geçici barınma ihti-
yacı giderilmiş ola-
cak hem de şehir
sakinleri için yeni
bir sosyal yaşam
alanı oluşturulacak.

Cebel ibereket
Çarşısı kalkıyor

Bir diğer önemli
gelişme ise Cebeli-
bereket Geçici Dep-
rem Çarşısı ile ilgili
oldu.

BaşkanÇenet, re-
zerv alanlarda yeni
iş yeri yapımlarının
devam e�iğini belir-
terek, bu nedenle
geçici çarşının da yıl
sonu itibarıyla kal-
dırılacağını açıkladı.

Açıklamasında,
deprem sonrası Os-
maniye'ye yapılan
yatırımlara da deği-
nen Başkan Çenet,
sadece AFAD tara-
fından şehre 1 mil-
yar 189 milyon lira
harcandığını, Çevre
Şehircilik Projeleri
de dahil edildiğinde
bu rakamın on mil-

yarlarca lirayı bul-
duğunu vurguladı.

Başkan Çenet,
Osmaniye'yi daha
planlı büyüyen,
kentsel dönüşü-
münü hızla sağla-
yan ve afetlere
dayanıklı bir şehir
haline getirmek için
yeni rezerv alan
projelerinin de ha-
yata geçirilmeye
devam edeceğini
ifade e�i.

Ayrıca, orta ha-
sarlı binaların gecik-
tirilmeden yıkımına
devam edileceğini
ve bu konuda

önemli bir mesafe
katledildiğini be-
lir�i.Son olarak Baş-
kan Çenet,
Osmaniye'nin son
dönemde gözle gö-
rülür bir gelişim
gösterdiğini ve bu
çalışmaların kararlı-
lıkla sürdürülece-
ğini kayde�i. Bu
açıklamalar, dep-
rem yaralarının sa-
rılması ve şehrin
yeniden yapılan-
ması adına atılan
önemli adımlar ola-
rak değerlendirili-
yor.

M.Ali Ulugöl

AK Parti MKYK
Üyesi, Kültür ve
Sanat Politikaları
Başkan Yardımcısı
İsmail Kaya, 7 Ocak
Engelliler Spor Ku-

lübünü ziyaret e�i.
Kaya, ziyafe-

tinde kulübün spor-
tif çalışmaları
hakkında Dernek
Başkanı Derviş Ars-

lan’dan bilgi aldı.
Engelli bireyle-

rin her zaman ya-
nında olduğunu
ifade eden Kaya,
sportif başarılarıyla

gurur duyduğunu
aktardı.

7 Ocak Engelliler
Spor Kulübü Baş-
kanı Derviş Ars-
lan’da ziyare�en
duyduğu memnu-
niyeti dile getirdi.

Kaya’nın kulübü
ziyaret ederek en-
gelli sporuna ve
sporculara göster-
diği ilgi ve desteğin
moral verdiğini
ifade eden Arslan,
ziyaretin moral ve
motivasyon kaynağı
olduğunu kayde�i.

7 Ocak Engelli-
ler Spor Kulübü

Osmaniye İl Su
Kurulu Toplantısı,
Vali YardımcısıAziz
Onur Aydın baş-
kanlığında gerçek-
leştirildi.

Valiliği Rahime
Hatun salonundaki
toplantıda su yöne-
timi, verimlilik,
içme suyu güvenliği
ve taşkın önlemleri
gibi konular ele
alındı.

Toplantıya, Su
Yönetimi Genel
Müdür Yardımcısı
Doç. Dr. Yakup Ka-
raaslan, Tarım ve
Orman İl Müdürü
Erdem Kolabaş ile
diğer kurul üyeleri
katıldı.

Açılış konuşma-
larının ardından
kurum ve kuruluş
temsilcileri çeşitli
sunumlar gerçek-
leştirdi. Bu sunum-
larda, havza ölçekli
su yönetim planları,
su verimliliği il
planları, içme ve

kullanma suyu gü-
venliğinin sağlan-
ması, su
kaynaklarının ko-
runması ve etkin
yönetimi, ayrıca
atık su yönetimi
gibi başlıklar ele
alındı.

Toplantı kapsa-

mında, havza bazlı
yönetim planları
çerçevesinde belir-
lenen tedbirlerin
uygulanma durum-
ları değerlendirildi.

Ayrıca, “İçme-
kullanma suyu hav-
zası koruma
planlarının il ba-

zında uygulanma
durumu, içme suyu
arıtma tesislerinin
mevcut durumu ve
su kalitesi ile insan
sağlığına etkileri”
üzerine bilgilendir-
meler yapıldı.

Toplantıda ay-
rıca, il sınırları için-

deki taşkın ve sel
baskınlarına karşı
alınan önlemler,
yeraltı ve yerüstü su
kaynaklarının kul-
lanımı ve kalitesinin
artırılmasına yöne-
lik yapılan çalışma-
lar, tarımsal
sulamada modern
ve basınçlı sulama
sistemlerinin yay-
gınlaştırılması gibi
konular da gün-
deme geldi.

Katı l ımcı lara,
Ulusal ve İl Su Ve-
rimliliği Planları
çerçevesinde yapı-
lan çalışmalar hak-
kında bilgi verildi.

Osmaniye
Valiliği

Osmaniye Kor-
kut Ata Üniversitesi
(OKÜ) ile Osmaniye
Belediyesi, bilimsel,
sosyal, kültürel, sa-
natsal ve sportif
alanlarda iş birliğini
güçlendirmek ama-
cıyla önemli bir
adım a�ı.

İki kurum ara-
sında "Sosyal ve
Kültürel Hizmetlere
Yönelik İş Birliği
Protokolü" imza-
landı.

Protokol, OKÜ
Rektörü Prof. Dr.
Turgay Uzun ve Be-

lediye Başkanı İbra-
him Çenet'in katılı-
mıyla imzalanarak
yürürlüğe girdi.

Bu iş birliği an-
laşmasıyla taraflar,
üniversite öğrenci-
lerinin kişisel ve
akademik gelişi-
mine katkıda bu-
lunmayı, karşılıklı
destek ve bilgi pay-
laşımını artırmayı,
ortak projeler ha-
yata geçirmeyi ve
mevcut kaynakların
daha verimli kulla-
nılmasını amaçlı-
yor.

Protokol kapsa-
mında OKÜ ve Os-
maniye Belediyesi,
belirlenen ihtiyaçlar
doğrultusunda eği-
tim, sosyal ve kültü-
rel etkinliklerini
sürdürecek.

Ayrıca, ortaklaşa
geliştirilecek proje-
ler aracılığıyla üni-
versite personeli ve
öğrencilerine yöne-
lik çeşitli çalışmalar
da hayata geçirile-
cek.

Bu iş birliği,
OKÜ'nün akademik
birikimi ile Osma-

niye Belediyesi'nin
yerel yönetimdeki
deneyimini bir
araya getirerek, Os-
maniye'nin sosyal
ve kültürel hayatına

önemli katkılar sun-
mayı hedefliyor.

Osmaniye’de im-
zalanan protokolün
yürürlüğe girdiği ta-
rihten itibaren iki yıl

süreyle geçerli ola-
cağı ortak kararla bu
sürenin bir yıl daha
uzatılabileceği kay-
dedildi.

Kaynak: OKÜ

Yeraltı ve yerüstü su kalitesi konuşuldu

OKÜ ve Osmaniye Belediyesi'nden işbirliği protokolü

AK Partili Kaya’dan 7 Ocak Engellilere ziyaret

Konteyner kent, Millet Bahçesi oluyor

Jeoloji Mühend-
isleri Odası Adana
Şube Başkanı Meh-
met Tatar, 6 Şu-
b a t ’ t a
Kahramanmaraş’ta
meydana gelen iki
büyük depremin
Anadolu levhasını
harekete geçirdiğini
ve depremlerin art-
masına neden oldu-
ğunu söyledi.

Tatar yaptığı
açıklamada, "Her-
kesin bildiği gibi
deprem ülkesiyiz. Depremler
olacaktır ancak ne zaman ola-
cağını bilmemiz mümkün
değil. Kahramanmaraş mer-
kezli iki deprem arka arkaya
oldu. İstanbul’daki depremin
Maraş’la bir ilgisi yok. İstan-
bul’un batı ucunda kırılmamış
bir hat vardı ve orada oldu.
Zamanını söyleyemeyiz ama
bunun arkasından kırılmayan
bir fay var. Bunun sonucunda
da bir deprem daha olma ola-
sılığı var. Depremler belli pe-
riyotlarda meydana geliyor.
Adana’da da 45 ila 60 yıl ara-
sında deprem oluyor. Bunun
şiddeti de 6 ila 6 buçuk civarda
gerçekleşiyor. İstanbul’da bek-
lediğimiz deprem, bana göre 6
buçuk ya da 7 civarında ola-
caktır. Çok depremgörüyoruz
amamaalesef çabuk unutuyo-
ruz. Depremlerin olacağı nok-

taları biliyoruz. O yüzden
depreme karşı dirençli binalar
yaparsak korkulacak bir şey
yok. Türkiye’de bundan sonra
da depremler olacak. Biz dep-
rem ülkesiyiz ve bu kaçınıl-
maz" dedi.

Tatar, son 2 yılda birçok
depremin meydana gelmesi-
nin sebebinin ise 6 Şubat günü
yaşanan iki büyük deprem ol-
duğuna dikkat çekerek şöyle
devam e�i: "Kahramanmaraş
merkezli iki deprem arka ar-
kaya oldu. Bu iki deprem, bir
yığın depremin tetikleyicisi
oldu. Oluşan depremlerin so-
nucunda artçı depremler bera-
berinde geldi. İki büyük
deprem sonrası Anadolu lev-
hası harekete geçti. Bugün ya-
şanan depremler de bundan
dolayı meydana geliyor."

Kaynak: İHA

jeoloji Mühendisi Tatar:
“6 Şubat felaketi depremleri artırdı”

İzmir'de kokusu ve aroma-
sıyla ilgi gören Emiralem çile-
ğinde bu yıl özellikle nisan
ayının soğuk geçmesi nede-
niyle hasat 15 gün geç başladı.

İzmir'in önemli tarım üre-
tim merkezlerinden Menemen
ilçesindeki EmiralemMahalle-
si'nde yetiştirilen çilek, lezzeti
ve uzun raf ömrüyle iç pazarda
yoğun talep görüyor.

Burada örtü altının yanı sıra
açık tarım alanlarında Sweet
Charlie, Rubygem, Camarosa,
Fortuna ve Monterey çilek çe-
şitleri yetiştiriliyor. Bu türler,
bölgenin iklimi, toprağı ve ken-
dine has yetiştiriciliğiyle lezzet
kazanıyor.

Bölgede çok sayıdaki üreti-
ciye geçim kaynağı olan çilek,
taze tüketiminin yanı sıra reçel,
marmelat, kuru gıda olarak ter-
cih ediliyor.

Kapalı ve açık tarım alanla-
rında üretimi gerçekleştirilen
Emiralem çileğinde normalde
nisan ayının başında hasat baş-
lıyor. Bu yılmart ayının sonları
ve nisanda hava sıcaklığının
düşük seyretmesi nedeniyle
hasat 15 gün gecikmeli başladı.
Sabahın erken saatlerinde baş-
layan hasa�a kasalarda topla-
nan çilekler, satılmak üzere
"sebze ve meyve hali"ne gön-
deriliyor.

İl Tarım veOrmanMüdürü
Mustafa Şahin, AA muhabi-
rine, İzmir'in Türkiye'nin
önemli çilek üretim merkezle-
rinden olduğunu söyledi.

Emiralem Mahallesi'ndeki
üretimin İzmir'in çilek talebi-
nin yarısını karşıladığını ifade
eden Şahin, "Mahallede çilek
üretimiyle ilgili bir kültür oluş-

muş. Bölgenin geçmişten gelen
çilek üretim alışkanlığı var.
Mahalle, iklim şartları ve top-
rak yapısıyla bölgenin en iyi ve
lezzetli çileğini üretiyor. "
dedi.Şahin, Emiralem Mahal-
lesi ve çevresinde yıllık 1613
dekarda 6 bin 452 ton çilek üre-
timinin yapıldığını ve dekara 4
ton ürün aldıklarını dile ge-
tirdi.

Hasat 15 gün gecikti
Emiralem çileğinde hasadın

güzel geçtiğini belirten Şahin,
şunları kayde�i:

"Bu yıl biraz gecikme var bu
da iklim koşullarından kay-
naklı ama genel olarak bakıldı-
ğında üretim ve verimde
problemimiz gözükmüyor.
İklim koşullarına göre baktığı-
mızda 10-15 gün gecikme var.
Özellikle toprak yapısı çilekte
çok önemli. O yüzden bura-
daki tat ve aromada diğer böl-
gelere göre çilekte biraz daha
farklı lezzet oluşturmakta. Do-
layısıyla iklim, rüzgar, güneşin
açısı ürünün tadında, aroma-
sında ha�a pazara sunulma-
sında nakliyeye dayanımına
kadar katkı sağlayabiliyor."

Çilek üreticisi Sercan Çevik
ise 17 dönümde birçok çeşi�e
çilek yetiştiriciliği yaptığını
ifade e�i.

Mahallenin çileğiyle ünlü
olduğunu dile getiren Çevik,
"İklim şartları ve soğuk hava
nedeniyle hasat 15 gün ileriye
a�ı. Buna rağmen hasat ve
verim güzel gidiyor. Fiyat da
güzel ve tatmin edici. Çileği
tarladan 75-80 lira bandında
satıyoruz. İnşallah süreç böyle
gider." ifadelerini kullandı.

Kaynak: AA

Çilek hasatı soğuk hava
nedeniyle gecikmeli başladı
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Türk kuş bilimcilerce 2022
sonbaharı ve 2023 sonbaharında
Eymir Kuş Halkalama İstasyo-
nu'nda halkalanıp doğaya salı-
nan karabaşlı ötleğenler, 2 hafta
önce Lübnan ve İsrail'de ağa ta-
kıldı.

Türkiye'de kuş halkalama ça-
lışmaları, önemli göç noktala-
rında kurulan Samsun'daki
Cernek, Iğdır'daki Aras, Anka-
ra'daki Eymir, Antalya'daki Bo-
ğazkent ve İstanbul'daki
istasyonlarda aktif olarak sürü-
yor.

Havaların ısınmasıyla kuşla-
rın göç yolculuğuna başladıkları
bugünlerde Başkent'te bulunan
Eymir Kuş Halkalama İstasyo-
nu'nda da hareketlilik yaşanıyor.

Ankara Üniversitesi (AÜ),
ODTÜ ile Doğa Koruma ve Milli
Parklar Genel Müdürlüğünün iş-
birliğinde ve Ornithological Soci-
ety of the Middle East'in
destekleriyle 8 yıldır faaliyet gös-
teren Eymir Kuş Halkalama İs-
tasyonu'nda bugüne kadar 95
farklı türden 15 binden fazla kuş
halkalandı. Sağlık kontrolleri ya-
pılan kuşlar, takılan özel halkalar
sayesinde göç yolculuklarında
takip ediliyor.

Bu çalışmalar kapsamında, is-
tasyonda 2022 sonbaharı ve 2023
sonbaharında halkalanarak do-
ğaya bırakılan iki karabaşlı ötle-
ğen, farklı ülkelerdeki kuş
halkalama istasyonlarında tekrar
tespit edildi. 2022 sonbaharında
halkalanan bir karabaşlı ötleğen,
kuş uçuşuyla yaklaşık 712 kilo-
metre mesafedeki Lübnan'da bu-
lundu.

Diğer bir karabaşlı ötleğen ise
2023 sonbaharında halkalandık-
tan sonra 873 kilometre uzaklık-
taki İsrail'de yakalandı.

"Eymir kuşlar için
adeta vaha"

AÜ Fen Fakültesi Biyoloji Bö-
lümünden Doç. Dr. Arzu Gürsoy
Ergen, AA muhabirine istas-
yonda yürütülen çalışmalara iliş-
kin bilgi verdi.

Hava sıcaklıklarındaki dalga-
lanmaların kuşların göçlerini
kısa süreliğine etkilese de Ey-
mir'de yoğun bir göç hareketliliği
gözlemlendiğini belirten Ergen,
Eymir'in kuşların uzun göç yol-
culukları sırasında dinlenme,
beslenme ve enerji toplama ihti-
yaçlarını karşılayan önemli bir
nokta olduğunu vurguladı.

Ergen, "Ankara gibi metropol
bir şehirde kent içerisinde Eymir,
kuşlar için adeta vaha. Eymir,
kuşlar için hem güvenlik hem bö-
cekler ya da yemişlerle beslene-
bilecekleri taze besin bulma
açısından önemli bir lokasyon."
dedi. Halkalama çalışmalarının
bilimsel önemine değinen Ergen,
kuşların ayaklarına Türkiye ru-
muzlu ve seri numaralı halkalar
takılarak her birinin kimliklendi-
rildiğini söyledi.

Kuşların bilimsel yöntemlerle
yakalanarak türünün belirlendi-
ğini, kanat ve kuyruk ölçüleriyle
yağ bilgileri gibi verilerin toplan-
dığını aktaran Ergen, bu işlemle-
rin bir dakikadan kısa
sürdüğünü ve kuşların tekrar do-
ğaya salındığını anla�ı.

Doç. Dr. Ergen, halkalama sa-
yesinde kuşların hangi ülkelere
gi�iği, nerede konakladığı, ne

kadar süre haya�a kaldığı, göç-
ten ne zaman döndüğü ve iklim-
den ne kadar etkilendiği gibi pek
çok değerli bilginin elde edildi-
ğini kayde�i.

"Bu sezon ilk defa 4 farklı
kuş türü yakaladık"

AÜ Fen Bilimleri Enstitüsü
Biyoloji Ana Bilim Dalı yüksek li-
sans öğrencisi Ayşenur Akgün
ise istasyonun 8 yıldır faaliyet
gösterdiğini ve bu süreçte 95 tür-
den yaklaşık 15 bin kuşu halkala-
dıklarını belir�i.

İlkbahar göç döneminde ise
şu ana kadar 43 türden 670'i
aşkın kuş halkalandığını belirten
Akgün, şunları kayde�i:

"Bu sezon ilk defa atmaca, ba-
taklık kiraz kuşu, bataklık su yel-
vesi ve guguk gibi dört farklı kuş
türü yakaladık. Öte yandan, is-
tasyonumuzda 2 hafta önce geri
bildirim aldık. Bunlardan biri
2022 sonbaharında halkaladığı-
mız karabaşlı ötleğen. Bu kara-
başlı ötleğen yaklaşık 712
kilometre kuş uçuşu mesafesin-
deki Lübnan'da bulundu. 2023
sonbaharda halkaladığımız bir
başka karabaşlı ötleğen ise 873
kilometre uzaklıkta İsrail'de bu-
lundu."

Kaynak: AA

Halkalanan karabaşlı ötleğenler, israil ve
Lübnan'daki istasyonlarda ağa takıldı

Tarımsal üretimi olumsuz et-
kileyen don olayının son 5 yılda
yüzde 40 ar�ığı belirtilirken, üre-
ticiler iklim değişikliğinin neden
olduğu aşırı hava olaylarıylamü-
cadelede destek bekliyor.

Nisan ayının ortasında sıcak-
lıklarda yaşanan ani düşüşler
30’dan fazla şehirde zirai dona
yol açarak tarım faaliyetlerini
olumsuz etkiledi. Ortaya çıkan
tablo, sayıları ve şiddeti son yıl-
larda artan iklim krizi kaynaklı
aşırı hava olaylarının, Türki-
ye'deki tarım faaliyetlerine
olumsuz etkilerini bir kez daha
gösterdi.

Meteoroloji Genel Müdür-
lüğü (MGM) İklim ve Zirai Me-
teoroloji Dairesi Başkanlığının
"İklim Değerlendirmesi" rapo-
runa göre, 2024 yılında Türki-
ye'de ortalama sıcaklık 15,6
dereceyle 1991-2020 ortalaması-
nın 1,7 derece üzerinde gerçekle-
şerek rekor kırdı.

Türkiye'nin ortalama alansal
yağışı geçen yıl 537,2 milimetre
olarak ölçülürken, bu miktar,
1991-2020 ortalamasının yüzde
6,3 altında kaldı.

Aşırı hava olaylarının sayısı
1257'ye ulaşırken bunun yüzde
35'ini şiddetli yağış ve sel, yüzde
20'sini fırtına, yüzde 18'ini dolu,
yüzde 9'unu yoğun kar, yüzde
8'ini yıldırım düşmesi, yüzde
3'ünü heyelan, yüzde 2'si don ve
yüzde 2'sini kasırga oluşturdu.

Zarar gören tarım alanları
Tarım ve Orman Bakanlığı

Tarım Reformu Genel Müdür-
lüğü verilerine göre aşırı sıcak,
aşırı yağış, dolu, don, kuraklık,
su baskını gibi iklim değişikli-
ğine bağlı hava olayları nede-
niyle 2020 yılında 197 milyon
dekar tarım alanının 10 milyon
541 bin dekarı zarar gördü.

2021 yılında 206 milyon 183
bin dekar alandan 62milyon 513
bin dekarı afetlerden etkilenir-
ken, 53 milyon dekar alandaki
zarar kuraklıktan kaynaklandı.

2022 yılında toplam 205 mil-
yon 717 bin dekarlık tarımsal
üretim alanından 12 milyon 640
bin dekarı, 2023 yılında 208 mil-
yon 854 bin dekar alandan 12
milyon 640 bin dekarı afetlerden
etkilendi.

Afetler, 2024 yılının tarımsal

üretim faaliyetinin yoğun olma-
dığı ilk 4 ayında 208 milyon 854
bin dekar alanın 664 bin deka-
rında zarara yol açtı.

- "Don olayları son 5 yılda
yüzde 40 ar�ı"

Harran Üniversitesi Ziraat
Fakültesi Tarımsal Yapılar ve Su-
lama Bölümü Öğretim Üyesi
Prof. Dr.Ali RızaÖztürkmenAA
muhabirine, iklim değişikliğinin
tarıma olan etkilerinin artık daha
fazla hissedilir olduğunu söy-
ledi.

Özellikle erken gelen sıcakla-
rın tarım takvimini olumsuz et-
kilediğine dikkati çeken
Öztürkmen, "Martın 20'lerinden
25'inden itibaren adeta yalancı
bahar dediğimiz bir bahar geldi.
Nisanın ortalarına doğru gelin-
diğinde doğada birçok ağaç
uyandı ancak gece yaşanan
düşük sıcaklıklar don riskini art-
tırdı. Son 30 yılda Türkiye'de ilk-
bahar donlarında yüzde 18 bir
artış olmuş ama son 5 yıla baktı-
ğımızda yüzde 40 artış olmuş."
dedi.

Öztürkmen, don riskine karşı
alınabilecek önlemleri şöyle sıra-
ladı:

"Don riski olan yerlerde biraz
daha yüksek rakımlı alan değil
de yamaç araziler ve hava akımı-
nın olduğu yerler tercih edilmeli.
Bitki besleme ve sulama zaman-
ları doğru seçilmeli. Küçük alan-
lar için yüzey ısıtma sistemleri
bir çözümolabilir. Don riski yük-
sek olan bahçelerde sisleme ve
dumanlama için lastik yakımı
yapılıyor. Birçok yerde rüzgar
panoları ve fan sistemleri kulla-
nılıp o soğuk hava dalgası da atı-
labiliyor."

İklim değişikliğine uyum
kapsamında tarımda profesyo-
nelleşmenin öneminden bahse-
den Öztürkmen, çiftçilere olası
zararlardan korunmaları için
tarım sigortası yapmaları tavsi-
yesinde bulundu.

"Bu sene meyveyi
bırak, ağaçların ne
olacağı belli değil"

Zirai dondan etkilenen Ma-
latyalı Çiftçi Yusuf Aydın bölge-
deki ağaçların yapraklarının bile
dondan etkilendiğini, ağaçların
gördüğü zararın bir yıl sonraki
mahsulü dahi etkileyeceğini söy-

ledi.
Çiftçilerin iklim değişikliğini

artık net bir şekilde anladığını
ifade edenAydın, sözlerini şöyle
sürdürdü:

"İklim değişikliğinden dolayı
bu felaket. Soğuğun nerede, ne
zaman, hangi mevsimde gelece-
ğini kimse bilmiyor. Ben 52 ya-
şındayım, ilk defa, böyle nisanda
kar yağdı, don oldu, buz tu�u.
Martın 30'unda, Nisanın 1'inde
de kayısı yanmıştı. Ama meyve-
nin yüzde 20'sini etkilemişti. Bu
senemeyveyi bırak, ağaçların ne
olacağı belli değil. Bir ağaca
meyve vermesi için ortalama 10
yıl bakılması lazım. Sen şimdi o
ağaçları sökeceksin. Yeni ağaç
ekeceksin, 10 yıl bekleyeceksin.
Zaten senin o bahçedeki ağaçları
sökmen için dünya kadar paraya
ihtiyacın var. Kimsenin öyle bir
gücü de yok."

Aydın, bölgedeki üreticilerin
başka ürünler de denediklerini
ancak bunun da bir maliyeti ol-
duğunu ve çiftçilerin doğru
ürünü seçememeleri halinde
büyük risk altında olduklarını
belir�i.

"Bize balık tutmayı
öğretmeleri lazım"

Yaşanan son don olayında
alınan önlemlerin hiçbir işe yara-
madığını, 1-2 derecelik değişim-
lerde bu önlemler sınırlı fayda
sağlasa da 8-10 derecelik aşırı
düşüşlerde mevcut yöntemlerin
ürünü kurtarmaya yetmediğini
anlatan Aydın, bu iklim olayına
karşı sigortamaliyetleri çok yük-
sek olduğu için bölgenin yüzde
90’ının doluya karşı sigorta yap-
tırdığını, bu nedenle de sigorta-
dan faydalanamadıklarını
bildirdi.

İklimdeğişikliğinin tarıma et-
kilerini azaltacak kalıcı çalışma-
lara ihtiyaç duyulduğunu dile
getirenAydın, sözlerini şöyle ta-
mamladı:

"Devlet çıkarsın bana para
versin deniliyor. Tamambu sene
bana para verdi, sonra. TarımBa-
kanlığının, önde gelenlerin, in-
sanları farklı bir şeye
yönlendirmeleri lazım. Ben 6-7
sene önce nar ektim. ‘Yusuf nar
ekti, bak nar da yandı. Dut
ekmiş, dut da yandı, diyorlar.
Bana göre şu an bize balık tut-
mayı öğretmeleri lazım. Benzet-
mek gibi olmasın ama birden
insanın annesi, babası veyahut
kardeşi vefat eder. Mezarlığa gi-
dersin, defnedersin, eve gelirsin,
dersin ki, ya Allah Allah bu ger-
çek midir? Ben bu felaket sonra-
sında aynı ruh halindeydim. Yok
yahu, yanmamıştır dedim. Bir
ağaç, bir bebek gibidir. Tohu-
munu atarsın işte onu büyütür-
sün, aynı. Buna yıllarca
bakıyorsun, aynı çocuk gibi.
Bence Malatyalılar evlatlarını
kaybe�i."

Kaynak: AA

olayları tarımsal üretimde riskleri artırıyor
İklim değişikliği kaynaklı aşırı hava
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Türkiye Kültür
ve Sanat Yarışmala-
rınınOsmaniye İl Fi-
nali Galası, Korkut
Ata Üniversitesi 15
Temmuz Şehitler
Amfisinde büyük
bir katılımla yapıldı.

Programa 12’nci
Komando Tugay ve
Garnizon Komutan
Vekili Albay Hakan
Kocabaş, İl Jan-

darma Komutanı
Jandarma Kıdemli
Albay Şener Kaytez,
İl Emniyet Müdürü
Mehmet Sarıbuva,
Osmaniye Gençlik
ve Spor İl Müdürü
Yusuf Çebi, kamu
kurumve kuruluşla-
rının il müdürleri,
sivil toplum kuru-
luşlarının temsilci-
leri, siyasi parti

temsilcileri, jüri üye-
leri, öğrenciler ve ve-
liler katıldı.

Program, saygı
duruşunda bulunul-
ması ve İstiklal Mar-
şı’nın okunmasıyla
başladı. Ardından
gençler tarafından
ses, şiir ve tiyatro
gösterileri sahne-
lendi. Gençlerin
sahne performans-
ları salondan büyük
alkış aldı.

Programda ko-
nuşan Osmaniye
Gençlik ve Spor İl
MüdürüYusuf Çebi,
sanatın toplumun
gelişimindeki öne-
mine dikkat çekerek
şunları söyledi:

"Gençlik ve Spor
Bakanlığımızın ön-
cülüğünde gerçek-
l e ş t i r d i ğ i m i z
Türkiye Kültür ve
Sanat Yarışmaları,
kültürümüzü ya-
şatma, sanata yön
verme ve gençleri-
mizin içindeki cev-
herleri ortaya
çıkarma açısından
büyük önem taşı-
maktadır. Sanat;
duyguların dili, top-
lumun aynası ve
gençliğin kendini
ifade etmesinin en
zarif yollarından bi-
ridir. Şiirden tiyat-
roya, sesten bilgiye
kadar uzanan bu
zengin içerik, genç-

lerimizin ne kadar
yetenekli, vizyon
sahibi ve kültürüne
sahip bireyler oldu-
ğunu bir kez daha
gözler önüne ser-
miştir. Bu yarışma-
lara katılan tüm
gençlerimizi yürek-
ten kutluyorum.
Onlar sadece yarış-
malara katılmadı-
lar; aynı zamanda
ilimizi, değerleri-
mizi ve geleceğe
olan inancımızı
temsil e�iler. Bugün
burada sergilenen
eserler, Osmaniye
gençliğinin potansi-
yelini ve geleceğe
dair umutlarımızı
pek i ş t i rm i ş t i r . "

dedi.
Şiir Okuma, Ses,

Bilgi ve Tiyatro dal-
larında düzenlenen
yarışmalara Osma-
niye ilinden; 36
genç şiir, 39 genç
ses, 42 genç bilgi ya-
rışmasına, 5 tiyatro
grubunda ise top-
lam 65 genç katıldı.
İl birincileri, Mayıs
ayı içerisinde Mer-
sin’de gerçekleştiri-
lecek Bölge
Finallerinde Osma-
niye’yi temsil ede-
cekler. Törenin
sonunda yarışma-
larda dereceye giren
gençlere ödülleri
takdim edildi.

Kaynak: GSİM

Osmaniye'de dü-
zenlenen 2025 yılı
Okul Sporları Minik
Kızlar Tenis İl Birin-
ciliği Turnuvası ta-
mamlandı. Merkez
tenis kortundaki

final müsabakaları-
nın ardından dere-
ceye giren okullara
ödülleri törenle ve-
rildi.

Turnuva so-
nunda 1. sırayı De-

dekorkut İlköğretim
Okulu, 2. sırayı Özel
İstek Okulları, 3. sı-
rayı ise Özel Final
Okulları elde e�i.
Başarılı sporculara
ödülleri, Tesisler

Amiri İshak Niza-
moğlu, antrenörler
ve veliler tarafından
takdim edildi.

Gençlik ve Spor
İl Müdürlüğü Tenis
Antrenörü Metin
Karaali, minik kızlar
kategorisinde oyna-
nan maçların çok
güzel geçtiğini belir-
terek, "İl birincisi
olan tüm sporcuları
tebrik ediyorum"
dedi.

Karaali ayrıca,
ken�e tenise olan il-
ginin her geçen gün
ar�ığını vurguladı.

Kaynak: GSİM

Minik kızlar tenis turnuvası tamamlandı

Kültür ve sanat yarışmaları il finali yapıldı

Osmaniye Valisi
Dr. Erdinç Yılmaz,
Türk Telekom Hiz-
met binası ile Os-
maniye Belediyesi
Hizmet binası ara-

sındaki Esenevler
rezerv yapı ala-
nında inceleme-
lerde bulundu.

Vali Yılmaz’ın
inceleme ziyare-

tinde Çevre, Şehirci-
lik ve İklimDeğişik-
liği İl Müdürü
Hamdi Görkem
Gençtürk de yer
aldı. Vali Yılmaz in-

celemelerinin ardın-
dan yaptığı açıkla-
mada, “Burada 45
adet 3+1 konut ve
79 adet işyeri yapılı-
yor. Şu anda %25
ilerleme sağlandı,
yapımı hızla devam
ediyor. İnşallah 6
Aralık 2025 tari-
hinde teslimi ger-
çekleşecek. Emlak
Konut vasıtasıyla
yapılan konutları-
mız ve işyerlerimiz
Osmaniye'mize ya-
kışır, estetik, şehri-
mize değer katacak
nitelikte. Çevre, Şe-
hircilik ve İklim De-

ğişikliği Bakanlığı-
mıza çok teşekkür
ediyoruz. Osmani-
ye’mize böyle hiz-
m e t l e r
kazandırıldığı için

mutluyuz. Osmani-
ye’mize şimdiden
hayırlı olmasını di-
liyorum” dedi.

Osmaniye
Valiliği

79 işyeri ve 45 konutun yapımı sürüyor

Kadirli’de dü-
zenlenen oryanti-
ring yarışması,
kültürel miras nok-
talarını keşfederek
büyük heyecana
sahne oldu. Ailele-
rin ve öğrencilerin
katıldığı yarış, eski
ve yeni kaymakam-

lık binaları arasında
tamamlandı.

Kadirli'de Kay-
makamlık tarafın-
dan organize edilen
ve büyük ilgi gören
Oryantiring Yarış-
ması, Eski Kayma-
kamlık Binası
bahçesinde Kayma-

kam Erdinç Do-
lu’nun katılımıyla
gerçekleştirildi.

Yarış, Türkiye
Oryantiring Fede-
rasyonu Osmaniye
İl TemsilcisiMustafa
Köşeli ve Oryan-
tring hakemlerinin
gözetiminde düzen-

lendi.
Kültürel
Noktalarda

Zorlu Mücadele
Yarışa katılan ai-

leler ve öğrenciler,
Kadirli’nin önemli
kültürel alanları
olan Alacami, Çam-
lıkahve, Üçgen
Park, şehir içinde
belirlenen çeşitli
noktalar, Kapalı
Pazar ve Kabasakal
Parkı’nda hedeflere
ulaşmak için yönle-
rini bulmaya çalıştı.
Katılımcılar, özel
olarak oluşturulan
şehir içi rotayı takip
ederek kıyasıya bir
mücadele sergiledi.

Savrun Çayı
Üzerinden Bitiş
Noktasına

Yar ı şmac ı l a r ,
Savrun Çayı üzerin-
deki yaya köprü-
sünden geçerek
yeni Kaymakamlık
Binası önünde ku-
rulan bitiş nokta-

sına başarıyla ulaştı.
Renkli görüntülere
sahne olan yarışma-
nın ardından, dere-
ceye giren
yarışmacılar için
ödül töreni düzen-
lenecek.

Oryantiring İl
Temsilciliği

Siirt'in Şirvan ilçesinde Ba-
cavan Yaylası'nda doğa yürü-
yüşü yapan grup "benekli
semenderleri" görüntüledi.

İlkbaharın gelişiyle doğa-
severler ve fotoğraf tutkunla-
rının rotasını çevirdiği ilçedeki
1800 rakımlı Bacavan Yayla-
sı'nda Latince adı Neurergus
strauchii olan benekli semen-
derlerin popülasyonuna rast-
landı.Yaylada yürüyüş yapan
doğaseverler rastladıkları,
nesli koruma altında olan bu
endemik türü yakından göz-
lemleme ve doğal yaşam ala-
nında fotoğraflama fırsatı
buldu.
"Herkese bunları görmek
nasip olmuyor"

Batman'dan yürüyüş için
yaylaya gelen öğretmenCuma
İşcan, AAmuhabirine, zaman
zaman bu tür doğa gezilerine
çıktıklarını belirterek, bu ge-
zintiler sırasında çok güzel
manzaralarla karşılaştıklarını
söyledi.

Bacavan Yaylası'nda doğa-
nın barındırdığı binbir renkli
çiçeklerin yanı sıra benekli se-
menderleri de görme fırsatı
bulduklarını ifade eden İşcan,
"Benekli semenderi ilk defa
gördüm. Burada semender-
lere tanıklık etmek mükem-
mel. Çok güzel desenleri,
mükemmel renk uyumları
var. Bunlar kaçırılmayacak
anlar. Herkesi bu güzelliklere
tanıklık etmeye bekliyoruz."
dedi.Öğretmen Nazir Elçiçek
de daha önce haberlerde gör-
düğü semenderleri fotoğrafla-
manın heyecanını yaşadığını
belir�i.

"Bu semenderler koruma
altında olan endemik bir tür.
Dolayısıyla burayı ziyaret
eden insanlar dikkatli bir şe-
kilde bunlara yaklaşım sergi-
lemeli. Bunların neslinin
devam edebilmesi için korun-
maları gerekiyor." diyen Elçi-
çek, doğaya çöp ve diğer
yabancı cisimlerin bırakılma-
masını istedi.Mardin'den
gelen öğretmen Alişan Erdo-
ğan ise semenderlerin güzelli-
ğine dikkati çekerek, endemik
türlerin neslinin devam etmesi
gerektiğini belir�i.
"Benekli semenderleri suda
görünce çok heyecanlandım"

Öğretmen Şirine Gavaş da
yürüyüş sırasında suda rastla-
dıkları semenderleri ilk defa
gördüğünü anla�ı.

Gavaş, "Benekli semender-
leri suda görünce çok heye-
canlandım. Umarım neslini
koruyabiliriz ve gelecek nesil-
lere aktarabiliriz. Bunun için
özellikle doğayı gezerken
zarar vermemek çok önemli.
Maalesef bazen gi�iğimiz yer-
lerde insanların çöplerini bı-
raktığını görüyoruz. Bu çok
yanlış bir şey. Doğayı koru-
mamız lazım." diye konuştu.

- "Yeryüzünde sadece bu
bölgelerde bulunuyor"

Bir ziyaret için geldiği Di-
yarbakır'da AA muhabirine
benekli semenderlerle ilgili
bilgi verenAdıyaman Üniver-
sitesi Fen Edebiyat Fakültesi
Biyoloji Bölümü Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız, kurbağa ve sürüngen
sistematiği ve ekolojisi (Her-
petoloji) alanında çalışmalar
yaptığını belirterek, benekli se-
menderin de Türkiye'nin en-
demik türleri arasında yer
aldığını söyledi.

Benekli semenderin Siirt,
Diyarbakır,Adıyaman, Elazığ,
Malatya, Tunceli, Muş, Bingöl
ve Van gibi Doğu ve Güney-
doğu Anadolu bölgelerinin
bazı illerinde dağılış gösterdi-
ğini ifade eden Yıldız, "Yeryü-
zünde sadece bu bölgelerde
bulunuyor. Normalde karasal
bir türdür ve sadece üreme
döneminde temiz sulara gelir.
Temiz sulara yumurtalarını bı-
rakır ve bu yumurtalardan lar-
valar gelişir. Larvalar
metamorfozunu tamamladık-
tan sonra karasal habitata ge-
çerler." dedi.Ergin bireylerin
sadece nisan ve mayıs ayla-
rında, larvalarının isemayıs ve
haziran aylarında su içerisinde
görüldüğünü anlatan Yıldız,
bu süreçten sonra suda görül-
mediklerini belir�i.

Benekli semenderin özel-
likle geceleri aktif olduğunu,
üreme döneminde ise gündüz
gölge yerlerde görüldüğünü
dile getirenYıldız, şunları kay-
de�i:

"Bu bir kurbağa türüdür.
Bunlar genellikle küçük bö-
cekler, su canlıları, solucan
gibi yumuşak ve yutabilecek-
leri canlılarla beslenirler. Ülke-
mizde Doğu ve Güneydoğu
Anadolu bölgelerinin özellikle
yüksek rakımlı kesimlerinde
ve kar sularının dere, pınar
oluşturduğu bölgelerde dağı-
lış gösteriyorlar. Çünkü se-
menderler yumurtalarını suya
bırakmak zorundalar ve bu su
genellikle temiz su, pınar suyu
veya eriyen kar suları olmak
zorunda. Bundan dolayı yük-
sek rakımlarda dağılış gösteri-
yorlar ve bunların
yaşayabilmesi, metamorfoz-
ları tamamlayabilmesi için bu-
lundukları alandamutlaka bir
su kaynağının olması gerekli-
dir."

"Bu semender türü de
biyoçeşitliliğimizin
önemli bir unsuru"

Benekli semenderin Ulus-
lararası Doğayı Koruma Birli-
ği'nin (IUCN) "Least Concern
(LC)" kategorisinde "asgari en-
dişe" duyulan türler arasında
yer aldığını belirten Yıldız, ya-
pılan bilimsel çalışmalar so-
nucu Türkiye'de
popülasyonunun bilinenden
daha büyük olduğunu ve nes-
linin artık tehlike altında ol-
madığını vurguladı.

Yıldız, doğadaki her türün
besin zincirinin bir parçası ola-
rak bir görevinin bulundu-
ğuna işaret ederek, şu bilgileri
paylaştı:

"Doğadan bir türü aldığı-
nız, ona müdahale e�iğiniz,
yok e�iğiniz zaman bundan
birçok şey etkilenecektir. Bu
semender türü de özellikle bi-
yoçeşitliliğimizin önemli bir
unsuru. Çünkü endemik. En-
demik dediğimiz, sadece be-
lirli bir bölgede yaşayan
türlerdir ve ülkemize endemik
olan bir türün korunması bi-
yoçeşitliliğimizin bir zenginli-
ğidir. İnsanlar bu ve benzeri
türleri gördüğünde onlara
müdahale etmeden sadece fo-
toğraflarını çekerek veya izle-
yerek gözlemleyebilirler.
Onun dışında yakalamaya ça-
lışmamaları, dokunmamaları,
bulundukları habitatı tahrip
etmemeleri, kirletmemeleri
gerekir ki nesilleri sürekli
devam edebilsin."

Kaynak: AA

Bacavan Yaylası'nda doğa yürüyüşünde
“benekli semenderleri” görüntülediler

Oryantiring yarışmaları heyecanlı geçti
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